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Protokół Nr 10/2024 

 

ze wspólnego posiedzenia 

Komisji Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa oraz Komisji Spraw Społecznych 

odbytego w dniu 24 marca 2025 r. 

 

 W posiedzeniu udział wzięli członkowie Komisji Budżetu, Gospodarki  

i Rolnictwa oraz Komisji Spraw Społecznych obecni wg listy obecności, jak stanowi załącznik 

nr 1 do niniejszego protokołu.  

 

Ad 1. Otwarcie 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa Rady Bartosz Banaszek  

o godzinie 9:00 dokonał otwarcia posiedzenia, powitał wszystkich radnych i zaproszonych 

gości. Oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczą:  

− członkowie Komisji Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 10 obecnych,  

− członkowie Komisji Spraw Społecznych – 7 obecnych (nieobecne: Barbara Pache, 

Hanna Wojciechowska), 

co pozwala podejmować prawomocne decyzje. 

 

Ad 2. Ustalenie porządku obrad 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa Rady Bartosz Banaszek 

wobec braku wniosków o zmianę porządku obrad, odczytał porządek obrad posiedzenia: 

1. Otwarcie. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu ze wspólnego posiedzenia Komisji. 

4. Spotkanie z Panem Tomaszem Telesińskim, Dyrektorem biura Stowarzyszenia 

Gmin i Powiatów Wielkopolski. 

5. Spotkanie z przedstawicielem Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej 

w Poznaniu i Zastępcą Dyrektora Zarządu Zlewni w Lesznie Kamilem Kucharskim. 

6. Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Miejskiej w sprawie: 

a) przystąpienia do Stowarzyszenia Gmin i Powiatów Wielkopolski 

b) „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie gminy Pogorzela” 

c) zmiany uchwały budżetowej Gminy Pogorzela na rok 2025 

d) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pogorzela na lata 2025-2035 

e) zmiany Uchwały Nr XI/53/2025 Rady Miejskiej w Pogorzeli z dnia 24 lutego 

2025 r. w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu Gostyńskiego w 2025 roku 

7. Wolne głosy i wnioski. 

8. Zamknięcie. 

 

Ad 3. Przyjęcie protokołu ze wspólnego posiedzenia komisji 

Protokół ze wspólnego posiedzenia Komisji Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa oraz 

Komisji Spraw Społecznych z dnia 24 lutego 2025 r. został przyjęty w wyniku głosowania: 

− Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 10 głosów „za”, 

− Komisja Spraw Społecznych – 7 głosów „za”.  
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Do posiedzenia dołączyła radna Hanna Wojciechowska. Obecnie w posiedzeniu uczestniczą: 

− członkowie Komisji Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 10 obecnych,  

− członkowie Komisji Spraw Społecznych – 8 obecnych (nieobecna: Barbara Pache), 

co pozwala podejmować prawomocne decyzje. 

 

Ad 4. Spotkanie z Panem Tomaszem Telesińskim, Dyrektorem biura Stowarzyszenia 

Gmin i Powiatów Wielkopolski 

 Pan Tomasz Telesiński, Dyrektor biura Stowarzyszenia Gmin i Powiatów Wielkopolski 

przedstawił szczegółową prezentację multimedialną, która dotyczyła działalności 

Stowarzyszenia Gmin i Powiatów Wielkopolski. Podczas prezentacji omówione zostały 

główne cele stowarzyszenia, w tym jego misja wspierania rozwoju samorządów terytorialnych 

w regionie, a także kluczowe inicjatywy podejmowane przez SGiPW. Zostały przedstawione 

projekty, które stowarzyszenie realizuje, mające na celu poprawę jakości życia mieszkańców 

Wielkopolski oraz wspieranie lokalnych władz w ich działaniach administracyjnych 

i rozwojowych. 

 Dyrektor Tomasz Telesiński zaprezentował również, w jaki sposób stowarzyszenie 

współpracuje z innymi organizacjami samorządowymi oraz instytucjami publicznymi, 

realizując wspólne cele regionalne. W ramach prezentacji omawiano również możliwości, jakie 

SGiPW oferuje swoim członkom, takie jak dostęp do szkoleń, doradztwa oraz udział 

w projektach współfinansowanych ze środków krajowych i unijnych. 

 Po zakończeniu prezentacji odbyła się dyskusja, w której poruszono kwestie 

ewentualnej współpracy z Stowarzyszeniem Gmin i Powiatów Wielkopolski, potrzeby gminy, 

jak na przykład problem z dostępnością budynków użyteczności publicznej dla osób 

z niepełnosprawnościami, a także możliwości zaangażowania się w bieżące projekty 

stowarzyszenia. 

 

Ad 5. Spotkanie z przedstawicielem Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej 

w Poznaniu i Zastępcą Dyrektora Zarządu Zlewni w Lesznie Kamilem Kucharskim. 

 Zastępca Dyrektora Zlewni w Lesznie Kamil Kucharski przedstawił szereg problemów 

związanych z ciekami wodnymi na terenie gminy. Omówił szczególnie kwestie związane 

z zanieczyszczeniem wód, brakiem finansów na odpowiednie ich utrzymanie. Poruszono 

również temat wpływu działalności ludzkiej na ich stan.  

 Przedstawiciel Zarządu Zlewni opowiedział również o działaniach podejmowanych 

przez Zarząd w celu poprawy stanu wód w regionie, takich jak oczyszczanie koryt rzek, czy ich 

odmulanie. Podkreślił znaczenie współpracy z samorządami lokalnymi, które mają kluczowy 

wpływ na realizację działań ochrony wodnej. Wspomniał także o planowanych inwestycjach 

związanych z modernizacją infrastruktury wodnej. 

 Odbyła się dyskusja na temat możliwości współpracy pomiędzy gminą a Zarządem 

Zlewni w zakresie rozwiązywania problemów związanych z rzekami oraz planowanych 

wspólnych projektów mających na celu poprawę stanu środowiska wodnego w regionie. 

 

Ad 6. Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Miejskiej w sprawie: 

1) przystąpienia do Stowarzyszenia Gmin i Powiatów Wielkopolski 

 

Sekretarz Gminy Marcin Krawiec przedstawił uzasadnienie do powyższego projektu 

uchwały.  
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Uwag do projektu nie zgłoszono. 

Przewodniczący posiedzenia Bartosz Banaszek poprosił o zaopiniowanie projektu 

uchwały w sprawie przystąpienia do Stowarzyszenia Gmin i Powiatów Wielkopolski:  

− Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 10 głosów „za”, 

− Komisja Spraw Społecznych – 7 głosów „za”. 

 

2) zmiany Uchwały Nr XI/53/2025 Rady Miejskiej w Pogorzeli z dnia 24 lutego 2025 

r. w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu Gostyńskiego w 2025 roku 

 

Burmistrz Pogorzeli Daria Wyzuj przedstawiła uzasadnienie do powyższego projektu 

uchwały.  

Uwag do projektu nie zgłoszono. 

Przewodniczący posiedzenia Bartosz Banaszek poprosił o zaopiniowanie projektu 

uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XI/53/2025 Rady Miejskiej w Pogorzeli z dnia 24 

lutego 2025 r. w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu Gostyńskiego w 2025 roku:  

− Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 10 głosów „za”, 

− Komisja Spraw Społecznych – 8 głosów „za”. 

 

Posiedzenie opuścił radny Przemysław Bruder. Obecnie w posiedzeniu uczestniczą: 

− członkowie Komisji Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 9 obecnych (nieobecny: 

Przemysław Bruder),  

− członkowie Komisji Spraw Społecznych – 7 obecnych (nieobecni: Przemysław Bruder, 

Barbara Pache), 

co pozwala podejmować prawomocne decyzje. 

 

3)  „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie gminy Pogorzela” 

 

Natalia Gabryelczyk, referent ds. wdrażania, realizacji i kontroli programów ochrony 

środowiska przedstawiła uzasadnienie do powyższego projektu uchwały.  

Uwag do projektu nie zgłoszono. 

 Przewodniczący posiedzenia Bartosz Banaszek poprosił o zaopiniowanie projektu 

uchwały w sprawie „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie gminy Pogorzela”:  

− Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 9 głosów „za”, 

− Komisja Spraw Społecznych – 7 głosów „za”. 

 

4) zmiany uchwały budżetowej Gminy Pogorzela na rok 2025 

 

Skarbnik Gminy Jolanta Nowak przedstawiła uzasadnienie do powyższego projektu 

uchwały.  

Zapytanie dotyczące radiocentrali OSP zgłosił radny Krzysztof Goliński, zastanawiając 

się, czy dotyczy to tylko OSP Pogorzela, czy też innych jednostek Ochotniczej Straży Pożarnej. 

 Skarbnik odpowiedziała, że na chwilę obecną zakup dotyczyłby jedynie jednostki OSP 

Pogorzela, a nie innych OSP w regionie. 
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Toczyła się również rozmowa dotycząca budowy chodników w miejscowościach 

Bielawy i Elżbietków. 

Wobec braku innych pytań, przewodniczący posiedzenia Bartosz Banaszek poprosił 

o zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Pogorzela 

na rok 2025:  

− Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 9 głosów „za”, 

− Komisja Spraw Społecznych – 7 głosów „za”. 

 

5) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pogorzela na lata 2025-2035 

 

Skarbnik Gminy Jolanta Nowak przedstawiła uzasadnienie do powyższego projektu 

uchwały.  

Uwag do projektu nie zgłoszono. 

 Przewodniczący posiedzenia Bartosz Banaszek poprosił o zaopiniowanie projektu 

uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pogorzela na lata 2025-

2035:  

− Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 9 głosów „za”, 

− Komisja Spraw Społecznych – 7 głosów „za”. 

 

 

Ad 8. Wolne głosy i wnioski 

 

 Pytanie zadał radny Bartosz Banaszek. Dotyczyło ono rewitalizacji parku, o którą 

dopytują mieszkańcy. 

 Burmistrz wyjaśniła, że najpierw planowana jest realizacja gminnego programu 

rewitalizacji, dlatego prace rewitalizacyjne muszą poczekać. Program ten wyznacza kierunki 

działań związane z realizacją wizji obszaru rewitalizacji oraz osiągnięciem założonych celów. 

GPR ma charakter kompleksowy i wieloaspektowy, dlatego też sama realizacja trwa. Burmistrz 

zaznaczyła, że projekt rozbudowy jest priorytetowy, ale rewitalizacja parku będzie możliwa 

dopiero po stworzeniu GPR. 

 Radny Bartosz Banaszek poruszył temat inwestycji w Gumienicach. Zostało 

potwierdzone, że inwestycja jest realizowana zgodnie z planem i będzie zakończona 

w ustalonym terminie. 

 Przewodnicząca Rady Miejskiej Anna Foltynowicz poruszyła kwestię problemów 

związanych z używaniem ciągnika w parku, który powoduje uszkodzenia terenu i tworzenie 

kolein. Zasugerowano, że być może rozważenie zakupu mniejszego ciągnika mogłoby 

rozwiązać ten problem. 

 Burmistrz poinformowała, że gmina ma w planach zakup samochodu służbowego dla 

pracowników fizycznych. Wyjaśniła, że od kilku sezonów zatrudniani są pracownicy do prac 

interwencyjnych na okres 9 miesięcy, a koszt zatrudnienia dwóch pracowników wynosi około 

90 tysięcy złotych, podczas gdy gmina otrzymuje tylko 18 tysięcy złotych z PUP. Z tego 

powodu nie opłaca się kontynuowanie tej formy zatrudnienia, a zakup samochodu służbowego 

pozwoliłby na bardziej efektywne zarządzanie pracami interwencyjnymi, w tym odławianiem 

psów czy dojazdem do robót własnymi samochodami. 

 Radna Grażyna Naglak zapytała o możliwość rozbudowy żłobka. Burmistrz 

potwierdziła, że rozbudowa jest możliwa, jednak obecnie dostępne dofinansowanie obejmuje 
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tylko część planowanych prac, a brak jest wystarczającego budżetu na pełną rozbudowę. 

Zostało zaznaczone, że projektant pracuje nad projektem w taki sposób, aby w przyszłości była 

możliwość rozszerzenia obiektu, jeśli pojawią się dodatkowe środki finansowe. W razie 

potrzeby projekt będzie elastyczny i umożliwi dalszą rozbudowę w późniejszych etapach. 

zasady przyjmowania dzieci do przedszkola, a także o kryteria, które są brane pod uwagę przy 

naborze.  

 Burmistrz Daria Wyzuj odpowiedziała, że szczegółowe informacje na ten temat można 

uzyskać bezpośrednio od Dyrektor Przedszkola, a kwestia zasad przyjęć została uregulowana 

uchwałą Rady Miejskiej. Została podjęta stosowna uchwała, która określa zasady przyjęć dzieci 

do przedszkola w gminie.  

 

Ad 9. Zamknięcie 

Wobec zrealizowania porządku obrad Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki 

i Rolnictwa Bartosz Banaszek o godz. 13:30 zamknął wspólne posiedzenie Komisji. 

 

Integralną częścią protokołu jest nagranie. 

 

                                                                                  Przewodniczący Komisji 

                                                                          Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa 

   

                                                                                    Bartosz Banaszek 

 

Protokołowała: Julia Regulska 


